
Referat 
Styremøte i Stiftelsen Nordberg Menighets Eiendommer (heretter kalt NME) 
 
Dato:   1.12.20 
Sted:  Øvre Langåsvei 
Tilstede:  Svein Harsten, Lars Jørgen Aas, Øyvind Jordheim, Toril G. Kjøllesdal, Jan Helge 

Flaatten (ref.) 
 
Saksliste 
 
2020.11.59 Godkjenning av innkalling 
  Innkallingen ble godkjent uten innsigelser.  
 
2020.11.60 Godkjenning av protokoll av 10.11.20 
  Protokollen ble godkjent, og underskrevet at de tilstedeværende i styret. 
.  
2020.11.61  Regnskapsrapport nov 2020 

Øyvind Jordheim la fram regnskapsrapport pr. nov 2020. Prognose overskudd 2020 ca 
520.000 
Regnskapet t.e.  

 
2020.11.57 Oppfølging etter møte i Nordberg MR 

MR gjorde vedtak om nedleggelse av Stiftelsen på møte 24.11. Styret har på denne 
bakgrunn på nytt behandlet spørsmålet om nedleggelse. 
 
Styret i Stiftelsen gjentar sitt vedtak fra 01.09.20 om at de ikke ser behov for 
oppløsning av Stiftelsen. 
 
Begrunnelse: Styret i stiftelsen har et selvstendig ansvar for å vurdere om det er til 
menighetens beste å oppløse stiftelsen eller ikke. 
 
Vi mener menigheten både på kort og på lang sikt er best tjent med at 
eiendomsforvaltningen foretas av et eget organ med høy kompetanse på 
eiendomsforvaltning i nært samarbeid med MR. Det ligger i sakens natur at et 
menighetsråd ikke har slik kompetanse da de ikke er valgt med dette formål for øyet. 
Det vil derfor være uheldig at MR skal kunne overstyre eiendomsforvaltningen uten å 
ha nødvendig innsikt i de problemstillinger som en slik forvalting må inneholde. Det 
kan også være klokt å ha et forvaltningsorgan som har «armlengdes avstand» til MR. 
Et eiendomsstyre vil ikke kunne ha eget økonomisk ansvar selv om de har eget org.nr. 
Dette ansvaret vil alltid ligge hos MR. Et eiendomsstyre som ligger under MR vil aldri 
kunne bli en egen juridisk og økonomisk enhet med mindre det organiseres som en 
enhet som er registrerbar i Enhetsregisteret. 
 
Vi finner grunn til å understreke at kirkeloven av 1996 aldri har gitt stifteren (MR) 
noen ensidig rett il å oppløse kirkelige stiftelser, men en rett for MR til å begjære 
oppløsning sammen med stiftelsesstyre. 
 
Så langt styret i Stiftelsen kan se, er MRs vedtak om oppløsning av stiftelsen fattet på 
sviktende grunnlag idet det ser ut til at vedtaket i stor grad er basert på synspunkter i 
et notat fra Geir Erik Berge lagt fram for MR samme dag som siste 
menighetsrådsmøte ble holdt. Dette notatet inneholder en rekke faktiske feil og 
bygger til dels på feil forutsetninger. 



 
Vi vil påpeke noen faktiske feil i Berges notat som kan ha hatt innvirkning på 
vedtaket: 

• Det er ikke mulig å opprette en enhet under MR med egne vedtekter og eget 
økonomisk ansvar uten at det samtidig er en egen juridisk enhet. Det blir ikke 
en egen enhet ved å opprette et nytt org.nr under MR 

• Sammenligningen med barnehagen som ligger direkte under menigheten er 
ikke relevant, idet barnehager styres av en egen lov som gir klare regler for 
rettigheter og plikter 

• Når MR oppnevner styret i Stiftelsen, er det en innebygget forutsetning at 
styrets avgjørelser skal være til beste for menigheten og ikke være i strid med 
menighetens behov. 

• Det er ikke dokumentert på noen måte at styrer i kirkelige stiftelser handler i 
strid med menighetens behov og ønsker. Vår erfaring er det motsatte. 

• Det er galt at styret i stiftelsen 25 min. før menighetsrådsmøte gikk imot 
oppløsning. Styret behandlet dette på grundig måte i sitt styremøte 01.09.20 

• Opphevelse av kirkeloven gir en mulighet for oppløsning av kirkelige stiftelser 
– ikke et pålegg. MR fikk oversendt et brev fra KA i august måned med info 
om oppløsningsmuligheten. Styret i Stiftelsen behandlet saken på dette 
grunnlag. Så lenge det er en mulighet og ikke et pålegg, finner styret det ikke 
graverende at man ihht vedtektene mente formålet var vel ivaretatt uten 
oppløsning. 

• Så lenge MR er de som oppnevner styret, er det en insinuasjon både til nå 
sittende og kommende styrer å hevde at de som sitter der er perifere ifht 
menighetens mange aktiviteter. 

• De fleste menigheter som har store eiendomsstiftelser har valgt å beholde 
dem - og ikke å oppløse dem slik Berges notat gir inntrykk av. 

• Det er ikke riktig at stiftelsestilsynet har sagt at vi ikke kan overføre midler til 
menigheten. De har tvert imot sagt at ved å presisere vedtektene på dette 
punkt kan vi overføre midler. Vi har allerede gjort slik endring i vedtektene 
som vil bli sendt stiftelsestilsynet til godkjenning. Dette er i dag på nytt 
bekreftet av ekstern advokat. 

• Det er underlig at Berge hevder menigheten ikke har behov for penger. 
Nordberg menighet har hatt sviktende inntekter i 2020 både pga avlyst 
loppemarked og julemarked. 

• Det er ikke egne regler for kirkelige stiftelser i stiftelsesloven, men det er 
egne regler i kirkeloven for oppløsning forutsatt at stiftelsens styre og MR er 
enige om oppløsning 
 

Styret vedtok å stå fast på tidligere vedtak om at de ikke vil oppløse stiftelsen.  
Eksterne rådgivere – jurister og sentrale tillitsvalgte i menigheten anbefaler oss også 
å drive Stiftelsen videre. 
 
Leder av Nordberg MR inviteres til samtale om den videre strategi for menighetens 
eiendomsdrift. 
 

  Neste styremøte ble avtalt til januar 2021 
 
Oslo, 1.12..20 
(ref.) 
 



 
Referat er godkjent, Oslo ………………………………. 


